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PROTOKÓŁ Nr XXVIII/08 
z sesji Rady Gminy Ornontowice, która odbyła si ę w dniu 17.09.2008r. 

w godz. 15 15 – 1845 w sali konferencyjnej Rady Gminy. 
 
 
Obecni według załączonej listy obecności - załącznik nr 1, 2 do protokołu. 
 
Ad. 1 i 2 
Przewodniczący Rady Gminy powitał obecnych na sesji radnych oraz przybyłych 
zaproszonych gości stwierdzając, Ŝe na ustawowy stan 15 radnych obecnych jest 14, 
co stanowi sesję prawomocną do podejmowania uchwał.  
 
W dalszej kolejności przeszedł do odczytania porządku obrad:  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Podsumowanie wykonania bud Ŝetu za I półrocze 2008r.  
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia  

w Ornontowicach za rok 2007. 
10. Sprawy bieŜące.  
11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Przewodniczący Rady poinformował o zmianie kolejności projektów uchwał (projekt 
w sprawie zmian budŜetu gminy zostanie przeniesiony do pkt 10) oraz nowych 
projektach, które pojawią się w ramach omawiania Spraw bieŜących, tj.: projektach 
uchwał w sprawie: 
 

a) udzielenia dotacji celowej dla Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach, 
 

b) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego, na PB-W łącznika 
Orzeska - Zamkowa wraz z dwoma rondami, 

 
c) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 

celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego na PB-W 
przebudowy ciągu pieszego ulicy Orzeskiej w Ornontowicach na odcinku ok. 
650m od ulicy Tartacznej do skrzyŜowania z ulicą Bujakowską, 
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d) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego. 

 
Zmiany do porządku zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
Porządek obrad po wprowadzeniu zmian przedstawia się następująco:: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Uwagi do porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Stałych z prac między sesjami. 
6. Podsumowanie wykonania bud Ŝetu za I półrocze 2008r.  
7. Informacja o realizacji uchwał i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy 

między sesjami. 
8. Informacja Wójta i Skarbnika Gminy o sytuacji finansowej Gminy. 
9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia  
w Ornontowicach za rok 2007. 

10. Sprawy bieŜące.  
Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego, na PB-W 
łącznika Orzeska - Zamkowa wraz z dwoma rondami, 

b) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego na PB-W 
przebudowy ciągu pieszego ulicy Orzeskiej w Ornontowicach na odcinku 
ok. 650m od ulicy Tartacznej do skrzyŜowania z ulicą Bujakowską, 

c) zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji 
celowej na pomoc finansową dla Powiatu Mikołowskiego, 

d) zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
e) udzielenia dotacji celowej dla Gminnego Ośrodka Zdrowia  

w Ornontowicach. 
11. Informacja o realizacji inwestycji w gminie. 
12. Interpelacje radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 

 
Ad. 3 
Protokół z ostatniej sesji zostały przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 
 
Ad. 4 
Na poprzedniej sesji nie wpłynęły interpelacje radnych, stąd punkt został 
wyczerpany. 
 
Ad. 5 
O godz. 15.30 wszedł radny Kaczor. 
 
Przewodniczący Komisji Stałych odczytali kolejno protokoły z poszczególnych 
posiedzeń Komisji, które miały miejsce od ubiegłej sesji Rady Gminy. 
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Ad. 6 
Podsumowanie wykonania bud Ŝetu za I półrocze 2008r.   
 
Pani Skarbnik odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 
28.08.2008r. w sprawie opinii o przedłoŜonej przez Wójta Gminy informacji  
o przebiegu wykonania budŜetu za I półrocze 2008r. (załącznik nr 3).  
 
W tym miejscu Przewodniczący Rady po otwarciu dyskusji i w związku z brakiem 
dyskutantów zwrócił się z propozycją do Rady, aby przegłosować wykonanie budŜetu 
za I półrocze, co byłoby równoznaczne z wyraŜeniem poparcia i aprobaty dla działań 
Wójta i pracowników Urzędu Gminy. 
 
Wniosek poddano głosowaniu – za pozytywnym przyjęciem wykonania budŜetu radni 
opowiedzieli się jednogłośnie. 
 
Ad. 7 
W tym punkcie Wójt Gminy odczytał informację o realizacji uchwał Rady Gminy  
i pracy Zespołu Kierującego Urzędem Gminy między sesjami, a jej treść stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu . 
 
Ad. 8 
Będąc przy temacie dotyczącym sytuacji finansowej gminy, Wójt Gminy oddał głos 
Pani Skarbnik, która przedstawiła zestawienie dochodów na dzień 15.09.2008r., 
którego treść stanowi załącznik nr 5  do protokołu . 
 
Ad. 9 
W tym punkcie radni dyskutowali nad projektami poszczególnych uchwał: 
 
a) w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania finansoweg o Gminnego O środka 
Zdrowia w Ornontowicach za rok 2007. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. Z kolei 
przesłanki pokrótce wyjaśniła Pani Skarbnik. Oznajmiła, Ŝe nastąpiły pewne 
nieścisłości w bilansie za 2007 rok, co wyniknęło po przeprowadzonej kontroli. 
Nieprawidłowości dot. błędnego księgowania środków trwałych (winna być wykazana 
wartość netto) zgodnie z ustawą o rachunkowości powinny być usunięte, zarówno 
bilans jak i korekta są przyjmowane uchwałą rady gminy.  
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVIII/203/08 w sprawie: zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Gminnego Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach za rok 2007 na 
stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 6   
do protokołu . 
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Ad. 10 
Projekty uchwał w sprawie: 
 
a) w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowi ce dotycz ącej 
udzielenia dotacji celowej na pomoc finansow ą dla Powiatu Mikołowskiego,  
na PB-W łącznika Orzeska - Zamkowa wraz z dwoma rondami. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Wójt wyjaśnił pokrótce przesłanki podjęcia uchwały. Poinformował, Ŝe rada decyduje 
się na przekazanie dotacji powiatowi, powiat ją przyjmuje, ale oddaje gminie, aby 
gmina za własne środki wykonała inwestycje, zgodnie z własnymi zamierzeniami.  
W takiej sytuacji powyŜsze zostanie zaliczone gminie jako zadanie inwestycyjne. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVIII/204/08 w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy 
Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla 
Powiatu Mikołowskiego, na PB-W łącznika Orzeska - Zamkowa wraz z dwoma 
rondami, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 
nr 7  do protokołu. 

 
b) w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowi ce dotycz ącej 
udzielenia dotacji celowej na pomoc finansow ą dla Powiatu Mikołowskiego na 
PB-W przebudowy ci ągu pieszego ulicy Orzeskiej w Ornontowicach na odci nku 
ok. 650m od ulicy Tartacznej do skrzy Ŝowania z ulic ą Bujakowsk ą. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 
 
Uchwała Nr XXVIII/205/08 w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy 
Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla 
Powiatu Mikołowskiego na PB-W przebudowy ciągu pieszego ulicy Orzeskiej w 
Ornontowicach na odcinku ok. 650m od ulicy Tartacznej do skrzyŜowania z ulicą 
Bujakowską, na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik nr 8  do protokołu . 

 
c) w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy Ornontowi ce dotycz ącej 
udzielenia dotacji celowej na pomoc finansow ą dla Powiatu Mikołowskiego. 
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Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Wójt wyjaśnił pokrótce zmiany dot. kwot jakie zaszły w stosunku do zmienianej 
przedmiotowym projektem Uchwały Nr XXIII/166/08 z dnia 28 maja 2008r. 

 
Radny Nowak zaproponował dopisanie w nagłówku uchwały, jakiej inwestycji 
uchwała dotyczy – „na budowę zatoki autobusowej przy ul. Orzeskiej”. 
 
Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVIII/206/08 w sprawie: zmiany w Uchwale Rady Gminy 
Ornontowice dotyczącej udzielenia dotacji celowej na pomoc finansową dla 
Powiatu Mikołowskiego, na budowę zatoki autobusowej przy ul. Orzeskiej, na 
stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 9   
do protokołu. 

 
d) w sprawie: zmian bud Ŝetu gminy na rok 2008.  
 
Projekt uchwały szczegółowo przedstawiła Pani Skarbnik. 
 
Radny Szołtysek poprosił o przedstawienie parametrów pieca konwekcyjnego, który 
ma zostać zakupiony dla Zakładu Usługowo - Pomocniczego dla Jednostek 
Oświatowych. Pani Skarbnik odczytała szczegółową specyfikację pieca.  
 
Brak dalszych pytań radnych. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVIII/207/08 w sprawie: zmian budŜetu gminy na rok 2008,  
na stan 15-tu radnych została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 10   
do protokołu . 

 
e) w sprawie: udzielenia dotacji celowej dla Gminne go Ośrodka Zdrowia  
w Ornontowicach. 
 
Projekt uchwały został odczytany przez Przewodniczącego Rady Gminy. 
 
Skarbnik Gminy pokrótce wyjaśniła, Ŝe uchwała jest konsekwencją podjętej  
na poprzedniej sesji uchwały w sprawie zmian budŜetu gminy - określa konkretnie  
na jakie cele dotacja ma być przeznaczona. 
 



 6 

Radni nie wnieśli dalszych uwag do projektu. 
 
Głosowanie – na ustawowy stan 15 radnych – obecnych : 15 radnych  

• Za: 15 
• Przeciw: 0 
• Głosy wstrzymujące: 0 

 
Uchwała Nr XXVIII/208/08 w sprawie: udzielenia dotacji celowej dla Gminnego 
Ośrodka Zdrowia w Ornontowicach, na stan 15-tu radnych została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

 
Cd. Spraw bieŜących – brak. 

 
Ad. 11 
W kolejnym punkcie Zastępca Wójta omówił pokrótce przebieg realizowanych  
na terenie Gminy inwestycji. W swojej obszernej wypowiedzi skupił się m.in. na 
oddaniu w najbliŜszym czasie do uŜytku placów zabaw. Poruszył takŜe temat 
remontu pomieszczeń w budynku przedszkola. 
 
Następnie odwołał się do wniosku Komisji BudŜetu i Mienia o rozszerzenie składu 
Komisji przetargowych o członka Rady Gminy. Z-ca podkreślił, Ŝe przetargi są 
otwarte dla wszystkich. Komisje przetargowe nie są powoływane. JeŜeli radny 
Jaskółka wyraŜa chęć uczestnictwa przy otwarciu ofert, Wydział Zamówień 
Publicznych przekaŜe do Biura Rady stosowną informację o dacie i godzinie 
przetargów.  
 
W odpowiedzi radny Jaskółka odparł, Ŝe jego obecność przy otwarciu ofert jest 
zbędna. Natomiast prosi o poinformowanie radnych o wynikach przeprowadzonych 
przetargów np. w ramach omawiania punktu „Informacja o realizacji inwestycji  
w gminie”. 
 
Z-ca Wójta oznajmił, Ŝe w tym punkcie sprawa przetargów będzie poruszana.  
 
Radny Zientek zgłosił uwagę, iŜ w bliskim sąsiedztwie placu zabaw na ul. Jasnej 
rosną jego zdaniem 4 suche topole. Istnieje obawa, Ŝe przy kolejnych mocniejszych 
wiatrach mogą się one złamać. 
 
Radny Machulik spytał o zakres inwestycji dot. budowy placów zabaw, czy inwestycja 
obejmowała równieŜ podłoŜe czy tylko ogrodzenie i urządzenia. Z-ca Wójta odparł, 
Ŝe inwestycja realizowana była na istniejącym terenie. 
  
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem o spotkanie z Powiatem odnośnie 
planowanej współpracy. Poprosił takŜe o przedstawienie aktualnej sytuacji  
dot. ul. Hutniczej. 
 
W odpowiedzi Wójt poinformował obecnych, Ŝe do końca września gmina wystąpi na 
piśmie do Powiatu z przypomnieniem o zadaniach inwestycyjnych, które mogłyby być 
realizowane w kolejnym roku budŜetowym. Pismo to zostanie przedstawione radzie 
gminy do wiadomości.  
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Co do ul. Hutniczej – najbliŜsze spotkanie odbędzie się 24 września o godz. 11.00,  
w jego trakcie zapadną wiąŜące decyzje co do naprawienia drogi. Wójt podkreślił,  
Ŝe gmina wycofuje się ze swojej propozycji, oczekując propozycji ze strony Zarządu 
Huty co do wysokości środków i terminu realizacji naprawy drogi.  
 
Radny Kaczor spytał na jakim etapie jest projekt budowy ul. Leśnej. Dodał,  
Ŝe mieszkańcy sugerowali swoją obecność na spotkaniu z projektantami. 
 
Odpowiedzi udzielił Zastępca Wójta, który wspomniał o odbytym w dniu dzisiejszym 
spotkaniu z pracownią projektową. Objaśnił równieŜ zakres prac, które obejmować 
ma inwestycja. W związku z mylnie pojętym przez radnego Kaczora zakresem 
zadania radny wycofał się z propozycji dot. udziału mieszkańców w spotkaniu. 
 
Przewodniczący Rady natomiast zapytał o moŜliwość przedłuŜenia, włączenia  
ul. Jarzębinowej do ul. Leśnej. Wójt odpowiedział, Ŝe celowo jest tam utrzymywana 
droga technologiczna, aby nie wpuszczano w to miejsce ruchu tranzytowego. Poza 
tym w w/w rejonie nikt nie mieszka. Przewodniczący wycofał się ze swojej propozycji. 
 
Radny Mozgalik zapytał o stan zaawansowania inwestycji dot. budowy łącznika 
Zwycięstwa – Kolejowa i wodociągu Pośrednia – Kolejowa - Polna. Z-ca Wójta 
oznajmił, Ŝe zadania te z początkiem października zostaną zgłoszone do odbioru. 
 
Radny Kaczor spytał o wał ziemi znajdujący się przy ul. Cyprysowej. Z-ca oznajmił, 
Ŝe ziemia zostanie zagospodarowana. 
 
Ad. 12 
Nie wpłynęły interpelacje radnych. 
 
Ad. 13 
W ramach punktu głos zabrał Wójt, który przedstawił pokrótce plany na przyszły rok 
związane z gospodarką wodociągową. Następnie nawiązał do sytuacji w górnictwie. 
 
Kolejno w „Wolnych głosach i wnioskach” głos zabrali radni. 
 
Radny Kotyczka, w nawiązaniu do ul. Hutniczej, stwierdził, Ŝe zastanawia się  
czy Huta Szkła musi mieć aŜ 4 bramy wjazdowe na gminną drogę. Zwrócił równieŜ 
uwagę na sprawę starych znaków drogowych. 
 
Radny Milanowski spytał czy na etapie budowy placów zabaw były prowadzone 
jakieś uzgodnienia co do korzystania z energii elektrycznej. Radny oznajmił,  
Ŝe pracownik firmy podczas realizacji inwestycji przy ul. Akacjowej korzystał bez 
wiedzy zarządcy z energii elektrycznej. Radny zgłosił ponadto, iŜ w gminnym parku 
rano (ok. godz. 5.00) i wieczorem nie świecą lampy.  
 
W odpowiedzi na sprawy zgłoszone przez radnych Wójt oznajmił, Ŝe spotkanie  
w sprawie ul. Hutniczej odbędzie się 24.09. o godz. 11.00. JeŜeli chodzi o bramy 
wjazdowe jest to uwaga słuszna, sprawa zostanie poruszona. Wójt dodał,  
Ŝe oznakowanie na pewno ulegnie poprawie.  
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Kolejno Wójt poruszył takŜe temat związany z prowadzeniem działalności 
gospodarczej w zakresie transportu drogowego. Oznajmił, Ŝe nie moŜna dopuszczać 
do niszczenia dróg. Wspomniał, Ŝe zastanawia się nad stworzeniem bazy gdzie 
moŜna będzie parkować tiry oraz nad zorganizowaniem spotkania  
z zainteresowanymi osobami w tej kwestii. 
 
Radny Zientek zgłosił, iŜ coraz częściej dochodzą sygnały, Ŝe dzieci przechodzące 
przez pasy w pobliŜu szkoły są mało widoczne za sprawą umieszczonego tam znaku. 
 
Radny Jaskółka zwrócił się z prośbą o wykonanie barierek pod wiaduktem  
dla poprawy bezpieczeństwa. 
 
Przewodniczący Rady poinformował obecnych o wizycie Pana ...... (fragment wycięto  
z uwagi na ochronę danych osobowych) w Biurze Rady Gminy, przytaczając jego 
największy postulat – „rada nic nie robi, patrzy jak mienie gminy poprzez kopalnię 
niszczeje”. Zasugerował jednocześnie zastanowienie się czy moŜe faktycznie tak 
jest. 
 
Przypomniał takŜe radnym o kolejnej edycji Jesiennych Biegów Przełajowych  
o Puchar Przewodniczącego Rady Gminy – 20.09.2008r. przy ul. Solarnia. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Wójta odnośnie kończącej się 
umowy z dyrektorem Gminnego Domu Kultury i Biblioteki. W odpowiedzi Wójt 
oznajmił, Ŝe z obecną Panią Dyrektor zostanie podpisana kolejna umowa na czas 
określony. 
 
Przewodniczący Rady podziękował za udział w doŜynkach. 
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
podziękował wszystkim za udział i o godz. 18.45 zakończył sesję Rady Gminy 
Ornontowice. 
 
 
 

Przewodniczył: 
 

Stanisław Malczyk 
(-) Przewodniczący Rady Gminy 

 
 
 
 
 
Protokołowała: Iwona Skrzypczyk 
 
 
 
 


